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Bakalářská práce studentky Jany Dvořákové s názvem „PĚSTOUNSKÁ PÉČE NA PŘECHODNOU DOBU V 

KOMPARACI S KOJENECKÝMI ÚSTAVY V ČR“, předložená v rámci studia oboru Sociální a charitativní práce, 

dle mého názoru výtečně splňuje požadavky kladené na tento stupeň kvalifikační práce jak po stránce 

jazykové, tak i obsahové. Rozsah, úprava, splnění formálních požadavků dle metodických pokynů, 

stylistická i gramatická úroveň jsou bez závažnějších závad a připomínek. Ze závad pouze upozorňuji na 

zmatek v číslování kapitol na s. 15 a 16, z grafického hlediska na nevhodnost podtrhávání textu (s. 13–14) a 

neodsazování názvů kapitol od předchozího textu. U anglického abstraktu jsou nadbytečné bibliografické 

údaje (viz. Metodická příručka TF, s. 44 „V anglickém jazyce se u abstraktu neuvádějí bibliografické údaje 

práce, pouze anglický název práce, klíčová slova práce a abstrakt“). 

Co se týče obsahové stránky práce, autorka se zabývá aktuálním tématem zavádění pěstounské péče na 

přechodnou dobu ve srovnání s péčí v kojeneckých ústavech, přičemž sleduje legislativní rámec uvedených 

institutů, pohledy odborné veřejnosti i debatou, která probíhá v souvislosti se zaváděním tohoto nového 

institutu u nás. Téma je přehledně a komplexně pokryto ze všech klíčových hledisek, včetně vyváženého 

vyhodnocení. Neukončený „spor“ mezi PPPD a kojeneckými ústavy může pomoci posunout až zavedená 

praxe, o jejíž povaze a směřování nemáme prozatím dostatek informací. Případná otázka autorce 

k obhajobě – je možné již na základě dosavadní praxe zavádění PPPD usoudit na jeho efektivitu, je znám 

počet osob v evidenci, případná míra využití těchto osob, potvrzují se obavy kritiků ze zneužívání, případné 

nedostatečné odbornosti pečujících osob, dochází k dalšímu snižování počtu umístění dětí do kojeneckých 

ústavů? Jsou tyto informace, které by nám pomohly dále posuzovat uplatnění PPPD snadno dostupné na 

příslušných institucích? 

Práci považuji za zdařilou a  d o p o r u č u j i   jí k obhajobě, přičemž hodnotím známkou              

v ý b o r n ě. 

 

 

V Českých Budějovicích dne 27. 4. 2015 

Roman Míčka 

 


